

АДМИНИСТРАТИВНО-ПРАВОВОЙ ПОДХОД К РАЗГРАНИЧЕНИЮ СУБЪЕКТОВ НА ЧАСТНЫЕ И ПУБЛИЧНЫЕ

**Сметанина Елена Евгеньевна,
доцент кафедры гражданского права
Орловского государственного университета имени И.С. Тургенева,
кандидат юридических наук
eleyna@list.ru**

Автор исследует критерии разграничения субъектов на частные и публичные, используемые в науке административного права. Анализируется возможность использования гражданско-правовых категорий при оценке публичности субъектов административного права. Делается вывод о целесообразности разграничения правового инструментария, используемого в различных отраслях права для оценки правового статуса субъектов, участвующих в соответствующих отраслевых правоотношениях. В связи с этим вовлечение субъектов, не являющихся органами государственной власти, к осуществлению публично значимых функций в связи с наделением таких субъектов публично-властными полномочиями возникает необходимость в формировании новых подходов к классификации субъектов административного права.

Ключевые слова: публичные и частные субъекты, правовой статус субъекта, административное право, гражданское право, критерии разграничения субъектов, классификация субъектов права, оценка публичности субъекта.

AN ADMINISTRATIVE LAW APPROACH TO THE DIVISION OF SUBJECTS INTO PRIVATE AND PUBLIC ONES

**Smetanina Elena E.,
Associate Professor of the Department of Civil Law
of the Orel State University named after I.S. Turgenev, Candidate of Legal Sciences**

The author investigates the criteria of differentiation of subjects into private and public, used in the science of administrative law. The possibility of using civil law categories in assessing the publicity of subjects of administrative law is analyzed. It is concluded that it is expedient to differentiate the legal tools used in various branches of law to assess the legal status of entities involved in the relevant sectoral legal relations. In connection with the involvement of entities that are not public authorities in the implementation of publicly important functions, in connection with the allocation of such entities with public authority, there is a need to develop new approaches to the classification of subjects of administrative law.

Keywords: public and private subjects, legal status of the subject, administrative law, civil law, criteria for differentiation of subjects, classification of subjects of law, evaluation of publicity of the subject.